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§ 41 FRN 2016/120 

Föreningars synpunkter på fritidsnämndens 
kapacitetsutredning 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Frågan om vilka idrotts- och fritidsanläggningar som behövs när Nacka kommuns 
befolkning kommer att öka har utretts kontinuerligt de senaste fyra åren. Denna 
kapacitetsutredning har mynnat ut i rapporten ”Behov av ytor och anläggningar för idrott 
och fritid 2017–2030 ”, som redovisades för fritidsnämnden i september 2016.  
 
I november 2016 genomförde kommunen en dialog där föreningar fick tillfälle att diskutera 
rapporten. Därefter har föreningarna haft möjlighet att lämna in synpunkter på rapporten.  
 
Flera av föreningarna framför att det redan idag är brist på tider i bland annat sporthallar. 
Föreningar som ägnar sig åt individuella sporter är oroliga för att det kommer bli brist på 
anläggningar för just deras idrotter. Fotbollsföreningar är oroliga för att det inte kommer 
finnas tillräckligt med fotbollsplaner när kommunen bygger tätare stad och befolkningen 
ökar.  
 
Föreningarnas synpunkter kommer att användas i det fortsatta arbetet med att inventera 
behoven samt i planeringen för tillkommande anläggningar. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2017 
Bilaga 1: Sammanfattning av inkomna synpunkter på fritidsnämndens kapacitetsutredning 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet.  
 
”Socialdemokraterna har varnat att om man inte snabbt ser till föreningarnas behov kan 
man riskera att bygga bort föreningslivet.  
  
Informationsärendet som redovisades för nämnden och hur föreningarna delar den här 
oron och lyfter samma farhågor. Vi bygger bort föreningslivet om vi inte tar tillvara på 
deras behov i relation till den ökade befolkningstillväxten.  
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Det är däremot även påtagligt få föreningar som uttryckt sig till kommunen. Med tanke på 
hur många föreningar som finns i Nacka behöver man se till fler metoder för att ta tillvara 
på deras kompetens. I kommunfullmäktige har vi lagt förslaget om ett idrottsråd efter 
Saltsjöbadens IF väckte förslaget i ett medborgarförslag till nämnden. Idrottsrådet skulle 
kunna fungera som en remissinstans när Nacka bygger stad.” 
 
Oscar Dahlström (V) lät anteckna följande till protokollet.  
 
”Det är genomgående i undersökningen, att bristen på anläggningar för olika typer av 
idrotter är den röda tråden. Eftersom de olika befintliga anläggningar inte ersätts när 
detaljplanerna för nybyggnation läggs, ökar bara bristen ännu mera. Önskan att få mer yta 
till att bygga anläggningar bör tas mer på mer allvar och inte hamna i skymundan. Vad som 
gör att inte flera föreningar har lämnat synpunkter, bör undersökas mer, tills nästa gång 
synpunkter tas in.” 
 
- - - - - 
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§ 42 FRN 2017/73 

Utveckling av föreningsledardagar och utmärkelser 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att utreda möjligheten att inrätta tre utmärkelser med 
tillhörande stipendier som kan delas ut årligen från och med 2018. 
 
2. Fritidsnämnden beslutar att utreda möjligheten att utveckla kommunens 
föreningsledardagar med en avslutande gala, där olika utmärkelser och stipendier kan delas 
ut. 

Ärendet 
Sedan 2010 genomförs årliga föreningsledardagar under en helg eller en vecka i november. 
Under dessa dagar kan föreningsledare delta i olika föreläsningar, diskussioner och 
workshops. Veckan avslutas med en festligare söndagslunch där bland annat utmärkelserna 
Utmärkt förening i Nacka delas ut till de föreningar som under året genomgått ett arbete 
med värdegrunds- och kvalitetsfrågor och därefter uppnått ett antal kriterier. Även 
idrottstipendiet No Fall delas ut vid detta tillfälle.  
 
Ytterligare ett antal utmärkelser med tillhörande stipendier för föreningslivet kan bidra till 
att lyfta fram ett antal goda exempel på till exempel gott ledarskap, förtjänstfulla 
prestationer och goda förebilder inom föreningarnas verksamhet. Nya utmärkelser kan 
tillsammans med befintliga utmärkelser delas ut på en föreningsgala, som kan vara en 
utveckling av den nuvarande föreningsledarlunchen på föreningsledardagarna. Detta kan 
även samordnas med kulturnämndens stipendier och nya utmärkelser med tillhörande 
stipendier inom kulturnämndens ansvarsområde.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 maj 2017 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
  



 
7 (15) 

 14 juni 2017 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 43 FRN 2017/54 

Yttrande över detaljplan för Solbrinken 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 18 
maj 2017. 

Ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över detaljplanen för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses liksom föreningars behov av ytor och lokaler.  
 
Detaljplanens syfte är att bygga ut kommunalt vatten och avlopp, förbättra vägarna, 
möjliggöra utbyggnad av permanent bostadsbebyggelse samt tillåta en viss förtätning av 
bostäder. Detaljplanen medför att gator och övriga allmänna platser övergår till kommunalt 
huvudmannaskap samtidigt som områdets landskapsbild samt värdefulla kultur- och 
naturvärden bevaras och skyddas. Inga fritidsanläggningar finns i området idag, det finns 
inte några planer på anläggningar. Badplats och bryggor ska ses över. Båtklubbarna bör 
kunna bedriva sina verksamheter som tidigare. Möjlighet att skapa mer ytor för 
egenorganiserade aktiviteter och en konstgräsbelagd 5-spelarbollplan på Fiskebovägen bör 
utredas vidare. Ur ett hälsoperspektiv är upprustning av badplatser och strandpromenader 
positivt liksom att nya gång- och cykelvägar kommer att tillskapas. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2017 
Bilaga 1: Yttrande över detaljplan för Solbrinken den 18 maj 2017 
Bilaga 2: Planbeskrivning Solbrinken 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.   

Protokollsanteckningar 
Natalia Davaro lät för Miljöpartiets grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Miljöpartiet välkomnar att kommunen har antagit riktlinjer för ett hållbart byggande och 
att kommunen eftersträvar att arbeta för att öka hållbarheten i stadsbyggande. Det är av 
vikt att kommunen eftersträvar att ha ett helhetsperspektiv vid stadsbyggande så att 
miljömässiga, sociala, såsom kulturella aspekter beaktas. 
I detaljplanen nämns det att en gräsbelagd bollplan är planerad att anläggas vid parken vid 
Fiskebovägen. Enheten förordar att en 5-spelarbollplan bör beredas med konstgräs för att 
möjliggöra mer frekvent utnyttjande. 
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§43 forts. 
 
Om bollplanen är planerad att anläggas med konstgräs, vill Miljöpartiet att själva granulatet 
anläggs med ett miljövänligt icke plast/gummibaserat material. Detta för att förhindra att 
plast- och gummipartiklar sprids till omgivande natur- och vattenområden.” 
  
- - - - - 
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§ 44 FRN 2017/45 

Samrådsremiss. Revidering av Översiktsplan för Nacka 
kommun – ”Hållbar framtid i Nacka” med miljö- och 
hälsokonsekvensbeskrivning 

Beslut 
Fritidsnämnden antar förslag till yttrande enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 18 
maj 2017. 

Ärendet 
Fritidsnämnden yttrar sig över översiktsplanen för att bevaka att medborgarnas behov av 
motion, rörelse och mötesplatser tillgodoses liksom föreningars behov av anläggningar.  
 
Ärendet är en samrådsremiss över revidering av översiktsplan för Nacka kommun som 
görs under varje mandatperiod. Den gällande planen antogs i juni 2012. Översiktsplanens 
visioner, målområden och strategier har i stort bedömts vara aktuell förutom vissa 
redaktionella uppdateringar som har gjorts. Dokumentet ska vara vägledande för 
kommunens framtida utveckling och visa kommunens viljeinriktning och ska skapa tydliga 
spelregler för kommuninvånare och marknadens aktörer, utan att hindra den flexibilitet 
som är nödvändig i en dynamisk region. Kommunens vision, öppenhet och mångfald, ska 
genomsyra både planarbetet och den färdiga planen. 
 
Översiktsplanen pekar på vikten av att Nacka ska vara en bra kommun att leva och bo i, 
här ska finnas tillgång till ett rikt och varierat utbud av idrotts- och fritidsaktiviteter.  I 
några specifika områden är det viktigt att poängtera vissa anläggningar. 
Behov finns av en sporthall och en fullstor fotbollsplan vid den nya skolan vid 
Dalkarlsängen i södra Boo, detta finns inte med i översiktsplanen. I översiktsplanen över 
norra Boo nämns behovet av fritidsanläggningar, dock inte i den omfattning som nämnden 
finner tillfredställande. Nämnden har önskat utreda möjligheten till en fullstor fotbollsplan 
på Porsmosseverket. Översiktsplanen nämner behov av fullstor fotbollsplan vid Bergs gård 
vilket fritidsnämnden finner mycket angeläget då befolkningsökningen i Centrala Nacka 
förväntas bli mycket stor. Behovet av utveckling av befintlig ridanläggning med ett nytt 
ridhus i Velamsund saknas i översiktsplanen. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 18 maj 2017 
Bilaga 1: Yttrande över översiktsplan och underlag till översiktsplanen, daterad den 18 maj 
2017 
Bilaga 2: Översiktsplan för Nacka kommun 
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§44 forts. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet.  
 
”Man måste vara beredd på att leverera det man utlovar. I översiktsplanen konstaterar 
tjänstemännen att det kommer finnas ett ökat behov av idrottsanläggningar i kommunen 
när kommunen växer. Samtidigt som att många av de befintliga anläggningarna är i stort 
behov av renovering. Det är redan idag en utmaning för kommunen att leverera 
anläggningar i tid. 
  
 Socialdemokraterna anser att det behövs transparent men stark styrning av processen för 
att undvika att bygga en sovstad och att behoven från kapacitetsutredningen till så stor 
utsträckning som möjligt följs för att Nacka inte ska inte ska bli en sovstad. Därför krävs 
det att majoriteten lever upp till den standard man utlovar till medborgarna att idrotten ska 
vara tillgänglig och präglas av mångfald.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Byggtakten för Nacka stad är alltför hög – de gröna områden kommer att minska 
dramatiskt som man kan se på kartan sidan 107 ”UTVECKLAD STRUKTURPLAN FÖR 
NACKA STAD”. Det gröna kommer att helt försvinna.  
Samma vansinniga byggtakt gäller Saltsjöbaden Centrum som kommer att byggas till att ha 
en stadsliknande karaktär tvärt emot vad invånare där vill ha.  
Sverigedemokraterna i Nacka anser att Nacka och dess invånare mår bäst om vi behåller 
kommunens skärgårdskaraktär och minskar på byggtakten rejält!”  
- - - - - 
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§ 45 FRN 2017/78 

Sommarverksamhet för barn med funktionsnedsättning 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja stöd med 17 500 kronor till Astma- och 
allergiföreningens lägerverksamhet i sommar för tre barn från Nacka kommun. 

Ärendet 
Fritidsnämnden beslutade den 10 maj 2010, FRN 2010/63-805, att följa 
länsrekommendationerna om kommunalt bidrag för deltagande i lägerverksamhet för barn 
och unga med astma och allergi och har sedan dess årligen beslutat om stöd för denna 
målgrupp. 
 
Astma- och allergiförbundet bedriver lägerverksamhet på somrarna som är värdefull för 
barn med svåra allergier. Ur ett tillgänglighets- och jämlikhetsperspektiv fyller 
lägerverksamheten ett behov för nämndens prioriterade målgrupp som annars står utan 
sommaraktiviteter. Föreningen bedriver två sjösportsläger på Barnens Ö utanför Norrtälje. 
På dessa läger anpassas verksamheten för målgruppen barn och unga med allergi och astma 
genom speciell mathållning, möjlighet till läkarinsatser och en utvecklad säkerhet.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2017 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
Richard Wendt (M) deltog inte i handläggningen av ärendet på grund av jäv.  
 
- - - - - 
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§ 46 FRN 2017/75 

Taxa för samlingslokal i klubbhus Skuru idrottsplats 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att samlingslokalen i klubbhuset vid Skuru idrottsplats ska 
upplåtas för fritidsändamål i enlighet med fritidsnämndens taxa för samlingslokaler.  

Ärendet 
Nacka kommun har renoverat den klubbstuga, med tillhörande omklädningsrum och 
samlingslokal, som finns vid Skuru idrottsplats. Samlingslokalen upplåts till föreningar för 
ordinarie taxa från och med augusti 2017.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 23 maj 2017 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
- - - - - 
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§ 47 FRN 2017/77 

Stöd till Skuru IK Handboll för öppen handboll för flickor 
i Fisksätra 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bevilja Skuru IK Handboll 60 000 kronor för säsongen 
2017/2018 samt 60 000 kronor för säsongen 2018/2019, för att bedriva och utveckla 
handbollsverksamheten för barn och unga flickor i Fisksätra.  

Ärendet 
Skuru IK Handboll har en framgångsrik verksamhet för flickor och under flera års tid har 
föreningen breddat och utökat sin verksamhet. Föreningen bedriver bland annat bollskolor 
som en introduktion till handbollen. Ambitionen med bollskolorna är att nå ut brett och 
integrera ungdomar från hela Nacka. Föreningen ansöker om stöd för att bygga upp en 
öppen bollskola för flickor i Fisksätra. Föreningen har redan en viss verksamhet för flickor 
i Fisksätra som visat sig framgångsrik och vill därför bygga ut aktiviteterna för att 
möjliggöra en långsiktig utveckling för målgruppen. Målet är att flickorna som kommer på 
den öppna verksamheten i Fisksätra ska integreras i föreningens ordinarie verksamhet, 
handbollsgrupper och lag.  
 
Skuru IK Handbolls verksamhet är positiv och värdefull utifrån att föreningen skapar 
möjlighet för ett aktivt fritidsliv för en målgrupp som annars har svårt att hitta in i det 
ordinarie föreningslivet. Bedömningen är att föreningens ansökan ska beviljas med 60 000 
kronor för 2017/2018 samt 60 000 kronor 2018/2019, för att bedriva och utveckla öppen 
handbollsverksamheten för barn och unga flickor i Fisksätra. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 4 maj 2017 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 48 

Övriga frågor 

Beslut 

Ärendet 
Ella Tegsten (S) frågar varför ärendet om investeringsuppföljningar inte togs upp vid 
sammanträdet.  
 
Ordförande Richard Wendt (M) besvarar frågan och informerar nämnden att man tar detta 
vid fritidsnämndens tertialbokslut 2 istället då inga större förändringar sker på en månad.  
 
Natalia Davaro (MP) anmäler en övrig fråga och undrar om det finns några fotbollsplaner i 
Nacka som består av icke miljövänligt material?  
 
Anders Mebius, kultur- och fritidsdirektör, besvarar frågan och informerar nämnden att 
konstgräsplanerna består utav de mest miljöanpassade granulaten och att man följer 
forskningen på området. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet.  
 
”Den politiska styrningen behöver tydlig uppföljning av de investeringar kommunen utför. 
Fritidsnämnden har haft en investeringsuppföljning för att redovisa hur olika investeringar i 
nämnden utvecklas.  
  
För att följa hur beslut utvecklas till verklighet har översikten över materialet varit en bra 
tillgång.  
  
Inför detta möte har det uteblivit med hänvisning till att de endast ska redovisas inför 
tertialbokslutet. Det är synd tycker Socialdemokraterna som uppskattade att ha en tydlig 
överblick över vad som händer med de beslut nämnden har ansvar för.” 
 
Natalia Davaro lät för Miljöpartiets grupp anteckna följande till protokollet.  
 
”MP anmäler en övrig fråga och undrar om det finns några fotbollsplaner i Nacka som 
fortfarande har SBR-granulat från bildäck eller det ej återvinningsbara EPDM granulatet? 
Det skulle behövas en redovisning av hur många planer det handlar om och vad det skulle 
kosta att sanera dessa planer? Av vilket material består granulatet i nuvarande 
konstgräsplaner?  
 
Enligt en rapport från svenska miljöinstitutet är gummigranulat i konstgräsplaner den näst  
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§48 forts. 
 
största källan till att plast- och gummipartiklar ökar i haven och sprids i naturen. 
Kemikalieinspektionen har sedan 2006 avrått från att bildäcksgummi används på 
konstgräsplaner eftersom det riskerar att urlakas gifter och tungmetaller till omgivningen. 
Även andra mer miljövänliga plast/gummigranulat är problematiska eftersom även dessa 
leder till att ökade mängder microplaster sprids i naturen. 
Miljöpartiet vill att Nacka kommun framöver endast använder sig av miljövänliga icke 
plast/gummibaserade granulat vid anläggande av nya fotbollsplaner/lekplaner med 
konstgräs. Detta för att undvika att plast- och gummipartiklar sprids till omgivande natur- 
och vattenområden och av hälsoskäl för Nackabor.”  
 
- - - - - 
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